

# RCEME



# GEMRC

## MWO Short, RS, MSM, CD

After a distinguished career spanning over 34 years of service, MWO Short will be retiring from the Canadian Armed Forces (CAF) and The Corps of Royal Canadian Electrical and Mechanical Engineers (RCEME) on 18th September 2023.

MWO Short commenced his tenure with the CAF on 26th January 1989 as a soldier in the RCEME Corps. Following the successful completion of recruit training in Cornwallis and Q13's in Borden, his initial posting was to 1 SVC Bn in Calgary.

During his assignment with 1 Svc Bn, then known as Cpl Short, he embarked on his first deployment under the United Nations flag to Cambodia in May 1993. Upon his return, he was subsequently posted to Lord Strathcona's Horse (Royal Canadian) (LsDSH(RC)) in June 1994.

While serving with the Strathcona's, he pursued the Leopard maintenance course and dedicated several years to the repair and recovery of the Leo main battle tank, thoroughly enjoying his time in this role. It was during this period that he embarked on his second deployment, joining the Strathcona Battle Group in Bosnia Herzegovina in 1997.

After devoting nine years to the armoured regiment, a decision was made to explore the Air Force as a potential fit. Consequently, he was posted to Comox BC in 2002. Despite transitioning to an Air Force environment, he found himself deployed twice more, once in 2003 for Operation Apollo (Afghanistan) and again in 2004 as part of the mission drawdown team for Operation Athena (Afghanistan).



Following his promotion to MCpl, he was posted to Sault Ste Marie in 2006. Just shy of a year later, in 2007, his family was relocated once again, this time to ASU Chilliwack. Subsequently promoted to Sgt, he returned to Comox in 2009.

As one may surmise, his family led a rather nomadic existence throughout these postings.

The assignment to Comox provided an opportunity to establish roots as it would be his home until 2016. During his time in Comox, he became heavily involved with the volunteer Search and Rescue team, undertaking numerous courses, including Rope and Swiftwater rescue. Additionally, he successfully trained a Search and Rescue dog, which completed the demanding RCMP wilderness tracking profile. Notably, while stationed in Comox, he was honored with the Meritorious Service Medal for his instrumental role in rescuing a hiker who had sustained a broken leg on the summit of Mount Arrowsmith. Collaborating with over 100 rescuers from different teams over a 24-hour period, they effectively transferred the injured individual to BC ambulance.

Upon attaining the rank of WO, he was reassigned to 1 Svc Bn in Edmonton. During his tenure there, he oversaw the on-the-job training center for new RCEME technicians and assumed the responsibilities of Maintenance Coy Ops WO before progressing to Battalion Ops.

In 2019, he reached his current rank of MWO and was presented with an opportunity to assume the G4 maint2 role at 39 CBG HQ. It is from this position that his family has made the decision to establish permanent roots, leading to his retirement in Williams Lake in September.

A Departure with Dignity (DWD) Ceremony will be held on 4 Aug 23 at 1100hrs at 39 CBG WOSM. Please confirm your attendance and send your stories, messages and photos to MWO Rowan at [Robert.Rowan@forces.gc.ca](mailto:Robert.Rowan@forces.gc.ca).



# RCEME



# GEMRC

## Adjum Short, RS, MSM, CD

L'adjum Short nous quittera le 18 septembre 2023, après plus de 34 ans de loyaux service aux seins des FAC et du Corps du Génie électrique et mécanique Royal Canadien (GEMRC).

L'adjum Short a joint les FAC le 26 janvier 1989 en tant que soldat au sein du Corp du GEMRC. Après avoir terminé avec succès le cours des recrues et le cours QL3 à Borden, il a été affecté au 1e Bon des Svcs (Bn S) à Calgary.

En mai 1993 lors de son affectation avec le 1e Bn S, le cpl Short c'est déployé avec les Nations Unies au Cambodge. Après son retour de déploiement en juin 1994, il été affecté avec le Lord Strathcona's Horse (Royal Canadian) (LsDSH(RCV)). Lors de son affectation avec le Strathcona, il a eu l'opportunité de suivre le cours de maintenance des léopards, il y a consacré plusieurs années à la réparation et au maintien de ce char de combat, une tâche qu'il a grandement apprécié. En 1997, il a rejoint le groupement tactique Starthcona en Bosnie-Herzégovine, ce fût son deuxième déploiement.

Après avoir consacré neuf ans au régiment blindé, il prit la décision d'aller explorer l'armée de l'Air. Muté à Comox, CB en 2002, malgré qu'il fût dans un environnement de la Force aérienne, il y a été déployé deux fois, sur Op Apollo (Afghanistan) en 2003 et sur l'équipe de retrait de la mission sur Op Athéna (Afghanistan) en 2004.

Après avoir été promu au grade de cplc, il a été muté à Sault Ste-Marie en 2006. Un peu moins d'un an plus tard en 2007, sa famille c'est vu relocalisée et cette fois-ci à l'USS Chilliwack. En 2009, il a été promu au grade de sgt et transféré à Comox.



Comme vous pouvez le constater, sa famille a vécu une existence plutôt nomade tout au long de ces affectations.

Son affectation à Comox a été une belle opportunité pour de se stabiliser jusqu'en 2016. Pendant son séjour à Comox, il s'est impliqué dans l'équipe de bénévole de recherche et sauvetage, en suivant de nombreux cours tel que les nœud et le sauvetage en rapide. De plus, il a entraîné un chien de recherche et sauvetage pour que celui-ci ait le profile demandé par la GRC. L'adjum Short c'est vu recevoir la médaille du service méritoire pour son rôle déterminant dans le sauvetage d'un randonneur qui c'était cassé la jambe au sommet du Mont Arrowsmith. Après 24 heures de collaboration avec plus de 100 sauveteurs, l'individu a été transféré dans l'ambulance de la Colombie-Britannique.

Il a été promu au grade d'adjudant et muté au 1er Bataillon des Services à Edmonton. Au cours de son mandat, il a dû superviser le centre d'instruction pour les nouveaux membres du GEMRC et a aussi assumé les responsabilités d'adjudant de la compagnie de maintenance avant d'être transféré aux Opérations du bataillon.

En 2019, il a été promu au grade d'adjudant-maître, et s'est vu offrir l'opportunité d'assumer le rôle de G4 Maint2 au QG de la 39 GBC à Vancouver. Après mûre réflexion, lui et sa famille ont décidé d'aller s'installer au Lac Williams en septembre pour bien profiter de sa retraite.

Une cérémonie de départ dans la dignité (DDD) aura lieu le 4 août 23 à 11h00 à 39 CBG WOSM. Veuillez envoyer vos anecdotes, messages et photos à adjum Rowan à [Robert.Rowan@forces.gc.ca](mailto:Robert.Rowan@forces.gc.ca).

